



جنيف، 15 أيار/مايو 2024

المنتدى البرلماني للعام 2024 في المنتدى السياسي الرفيع المستوى بشأن التنمية المستدامة

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

يسعدني أن أبلغكم أن **المنتدى البرلماني لهذا العام في المنتدى السياسي الرفيع المستوى** سيعقد صباح يوم **الثلاثاء 16 تموز/يوليو** في نيويورك.

ويوفر المنتدى السياسي رفيع المستوى السنوي في الأمم المتحدة فرصة فريدة لمراجعة التقدم المحرز نحو تحقيق أهداف التنمية المستدامة مع الوزراء والخبراء وممثلي المجتمع المدني. ومع خروج أهداف التنمية المستدامة عن المسار الصحيح، ترد الحاجة إلى عمل برلماني قوي لمحاسبة الحكومات على التزامها بأهداف التنمية المستدامة وإضفاء الطابع المؤسسي على أهداف التنمية المستدامة من خلال جميع السياسات والعمليات ذات الصلة.

وبعنوان **أوجه العجز في الحوكمة والكوارث المناخية: ضرورة العمل البرلماني**، سيركز المنتدى البرلماني على هدفين من أهداف التنمية المستدامة قيد المراجعة في المنتدى السياسي رفيع المستوى للعام 2024، وهما الهدف رقم 16 من أهداف التنمية المستدامة، المتعلق بالسلام والعدالة والمؤسسات القوية، والهدف رقم 13، بشأن تغير المناخ. وفي جلستين سريعتي التوتيرة، سيسلط الاجتماع الضوء على الخطوات الملموسة التي يمكن للبرلمانات اتخاذها لتحقيق هذه الأهداف والمساعدة في إعادة ضبط أهداف التنمية المستدامة ككل.

وتجدون مرفقاً مشروع برنامج عمل المنتدى البرلماني. سيتم نشر التحديثات على صفحة الفعاليات على [الموقع الإلكتروني](#) للاتحاد البرلماني الدولي. يمكن التسجيل في المنتدى البرلماني من خلال [البوابة الإلكترونية الخاصة بنا](#).

ووفقاً للممارسة السابقة، فإن المنتدى البرلماني مفتوح لأعضاء البرلمان الذين يحضرون جلسة المنتدى السياسي الرفيع المستوى كجزء من وفودهم الوطنية. وينبغي للبرلمانيين المهتمين الاتصال بوزارة خارجيتهم أو بعثتهم في نيويورك للاستفسار عن الاعتماد والترتيبات العملية الأخرى.

وإذا كنتم بحاجة إلى مزيد من المعلومات، فإن زملائي في مكتب نيويورك (ny-office@ipu.org) جاهزون لمساعدتكم.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)

مارتن تشونغونغ

الأمين العام





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Office of the Secretary General

T +41 22 919 41 50

F +41 22 919 41 60

E postbox@ipu.org

www.ipu.org

Chemin du Pommier 5

Case postale 330

1218 Le Grand-Saconnex

Geneva – Switzerland

Geneva, 15 May 2024

Parliamentary Forum at the 2024 HLPF

Dear Madam President,
Dear Mr. President,

I am pleased to inform you that this year's **Parliamentary Forum** at the [High Level Political Forum](#) (HLPF) will take place in the morning of **Tuesday, 16 July**, in New York.

The annual HLPF at the UN offers a unique opportunity to review progress toward the SDGs together with ministers, experts and civil society representatives. With the SDGs badly off track, strong parliamentary action is needed to hold governments accountable for their SDGs commitment and to institutionalize the SDGs through all relevant policies and processes.

Entitled ***Governance deficits and climate disasters: The case for parliamentary action***, the Parliamentary Forum will focus on two Sustainable Development Goals (SDGs) that are under review at the 2024 HLPF, namely, SDG 16, on peace, justice and strong institutions, and SDG 13, on climate change. In two fast-paced sessions, the meeting will highlight the concrete steps parliaments can make to advance these goals and help reset the SDGs as a whole.

The draft programme of the Parliamentary Forum is attached. Updates will be posted on the Events' page of the [IPU website](#). Registration for the Parliamentary Forum can be done through our [online portal](#).

As per past practice, the Parliamentary Forum is open to members of parliament attending the HLPF session as part of their national delegations. Interested parliamentarians should contact their Foreign Ministry or their Mission in New York to enquire about accreditation and other practical arrangements.

Should you require further information, my colleagues at the New York Office (ny-office@ipu.org) are available to assist you.

Yours sincerely,

Martin Chungong
Secretary General